
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes endeligt svar på spørgsmål nr. 15 af 5. oktober 2023 (alm. del). Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Morten Messerschmidt fra DF. 
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Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte, at Kammeradvokaten har faktureret Vurderingsstyrelsen og Ud-

viklings- og Forenklingsstyrelsen 66.000 timer i forbindelse med udviklingen og omlægnin-

gen af det nye ejendomsvurderingssystem? Hvis det ikke er tilfældet, bedes ministeren op-

lyse, hvor mange timer Kammeradvokaten har faktureret i forbindelse med det nye ejen-

domsvurderingssystem. Ministeren bedes herudover oplyse, hvad prisen for Kammerad-

vokatens arbejde har været. 

 

Svar 

Jeg har i besvarelsen af spørgsmålet taget udgangspunkt i, at perioden der henvises til med 

formuleringen ”i forbindelse med udviklingen og omlægningen af det nye ejendomsvurderingssystem” er 

perioden fra 17. september 2015, hvor akt. 161 af 17. september 2025 blev tiltrådt, som 

formelt igangsatte it-udviklingen til og med regnskabstal for september 2023. 

 

Skatteministeriet har et stort fokus på at nedbringe forbruget af konsulenter, herunder eks-

tern juridisk bistand. Udviklingen af det nye ejendomssystem og transformationen af ejen-

domsbeskatningen er en stor og kompleks opgave, og derfor har det været nødvendigt at 

trække på ekstern juridisk bistand for at sikre lovmedholdelighed samt borgernes retssik-

kerhed.  

 
Kammeradvokaten har derfor bl.a. ydet bistand vedr. afklaring af juridiske problemstillin-

ger forud for udarbejdelsen af det nye lovgrundlag, juridiske vejledninger og borgerrettede 

meddelelser. Kammeradvokaten har derudover også bistået til sikring af lovmedholdelig-

heden af kravene til det nye ejendomsvurderingssystem osv.   

 

I takt med transformationen af ejendomsområdet er Skatteministeriet lykkedes med at re-

ducere anvendelsen af Kammeradvokaten væsentligt. Størstedelen af de planlagte opgaver 

er på nuværende tidspunkt hjemtaget. Der vil løbende være behov for uafhængig, speciali-

seret juridisk vejledning på udvalgte områder for at sikre lovmedholdelighed og fremdrift 

i udviklingen af det nye ejendomsvurderingssystem, men Skatteministeriet har stort fokus 

på, at der ikke bruges flere udgifter end nødvendigt.  

 

Omkring timeforbrug og udgifter til Kammeradvokaten ifm. det nye ejendomsvurde-

ringssystem har Udviklings- og Forenklingsstyrelsen oplyst følgende, som jeg kan hen-

holde mig til: 

 

”Der er faktureret for 189,6 mio. kr. i perioden 2015-2023 (2023-pl), svarende til et bereg-

net timeantal på 87.858 i perioden, jf. tabel 1.  
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Tabel 1. Udgifter til Kammeradvokaten ifm. det nye ejendomsvurderingssystem i 2015-2023 
 

 
 Mio. kr., Fa-

ste priser 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Total 

UFST 1,8 1,8 10,3 32,3 36,9 51,8 33,9 14,7 2,2 185,7 

VURDST - - - - - - 0,2 1,6 2,2 3,9 

Total udgifter 1,8 1,8 10,3 32,3 36,9 51,8 34,1 16,3 4,3 189,6 

UFST timer 856 852 4.776 14.977 17.150 24.025 15.728 6.447 1.010 86.056 

VURDST timer   - - - - 90 711 1.001 1.802 

Total timer 856 852 4.776 14.977 17.150 24.025 15.818 7.158 2.011 87.858 
 

 

 
 Anm.: Der kan forekomme afrundingsdifferencer. Fsva. 2023 er forbruget t.o.m. september måned. 

Anm.: Timer er opgjort pba. timeregistrering for 2022 og 2023 i UFST. For 2015-2021 i UFST og hele perioden for VURDST er der tale om 
beregnede timer pba. gennemsnitstimepris.  

Kilde: Skatteministeriet  
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